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MOTTO, tentokrát o čase:

„Čas vše nehojí, ale přece odsouvá nezhojitelné z centra pozornosti.“
Ludvig Marcuse (německý filozof a spisovatel)

„Zatímco přemýšlíme, jak začít, často ztrácíme čas na samotný čin.“
Marcus Fabius Quintilianus (římský řečník)
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STAROSTA INFORMUJE . . .

Konečně začneme stavět!
1. července 2012 začne přeměna ulice směrem na Želeč. V této části obce se bude

dělat celá nová hloubková kanalizace, která povede po obou stranách ulice. Při této
akci se celá silnice rozšíří asi o 1m a bude osazena obrubníky. Po jedné straně ulice bude
vybudován chodník pro pěší, který naváže na přechod přes silnici 3. třídy Nezamyslice
- Dobromilice. Z druhé strany ulice bude prostor rozšířen o odstavné plochy pro osobní
automobily. Samozřejmostí bude i dořešení nájezdů a vjezdů do rodinných domů. V sou-
časné době obec jedná s majiteli nemovitostí, abychom dořešili vodovodní přípojky do
svých nemovitostí. Obec by byla ráda, kdyby se
tyto přípojky vyřešily ještě v průběhu výstavby,
kdy bude celá ulice rozkopaná. Věříme, že se se
všemi majiteli nemovitostí dohodneme a pří-
pojky si udělají. Tím by se nemuselo jistě dalších
10 let v ulici Želečské vůbec kopat. Na rozšíření
vozovky by podle všeho měl přispět Olomoucký
kraj částkou asi 500.000,- Kč. Na kanalizaci a na
její úpravy máme dotaci (jak už jsme informo-
vali) z fondu pro obnovu a podporu vodohospo-
dářské struktury Olomouckého kraje ve výši
1.940.000,- Kč (80%). Stavbu bude provádět
firma VHP Ivanovice, která ve výběrovém řízení
nabídla ze sedmi firem nejnižší cenu, a to
2.740.000,- Kč. Dokončení stavby by mělo být
30. září 2012. Při této rekonstrukci ulice vy-
zkoušíme nová tělesa veřejného osvětlení. V pří-
padě, že se tato tělesa osvědčí, budeme je postupně instalovat na stožáry veřejného
osvětlení v celé obci. Jsem přesvědčen, že po rekonstrukci bude tato ulice jednou z nej-
pěknějších v naší obci.

Převzetí provozu čistírny odpadních vod
Další věc, kterou bude muset zastupitelstvo obce Doloplazy řešit, je převzetí pro-

vozu ČOV obcí Doloplazy. Zastupitelé na svém zasedání schválili podání výpovědi firmě
Moravská vodárenská, kterou se ruší pronájem ČOV. Obec by tuto čistírnu a kanalizační
řád chtěla provozovat sama. V současné době připravujeme výpověď a máme dohod-
nutou schůzku, jakým způsobem by čištění odpadních vod přešlo pod správu obce Do-
loplazy. 5.6.2012 nastupují dva zaměstnanci obce na kurz Obsluha čistírny odpadních
vod. Tento kurz bude osmidenní a výsledkem školení bude odborná způsobilost obslu-
hovat čistírnu odpadních vod. Jsme přesvědčeni, že samotné převzetí ČOV proběhne
bez větších problémů, ale na zastupitele bude čekat jistě těžký úkol - řádné a poctivé
vybírání poplatků za likvidaci odpadních vod od občanů naší obce. K tomuto tematu se
bude muset Zastupitelstvo obce spolu s veřejností jistě několikrát sejít, dohodnout výši
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stočného a způsob výběru poplatků
a toto zapracovat do obecně závazné
vyhlášky. Dále bude muset Zastupi-
telstvo celkem nekompromisně vy-
žadovat připojení domácností na
kanalizační řád obce a v případě ob-
čanů, kteří napojeni nejsou, vyžado-
vat doklady dokazující způsob
řádného odstraňování odpadních vod
z domácností. Na vyřešení této prob-
lematiky máme čas do 1. 1. 2013.
Od tohoto data bychom měli převzít
provoz čistírny odpadních vod. Vě-
říme, že se shodneme na výši všech poplatků. Je potřeba počítat s tím, že z těchto po-
platků musíme zajistit nejen provoz a údržbu, ale i případnou opravu čistírny odpadních
vod. Ladislav Sypko – starosta obce Doloplazy

ZIMA JE ZA NÁMI

Letošní zima začala mírnými teplotami v prosinci, pouze první týden a tři dny před
vánočními svátky se objevovaly mírné mrazíky.

Ty také 23. prosince přivedly první sněhové vločky, i když jich nebylo mnoho a za-
krátko se rozpustily.

Prosincové srážky nedosáhly ani loňského průměru. Zato teploty byly vysoce nad
loňským prosincem o 5,7°C.

Letošní leden srážkově dohnal prosinec, i když 33mm srážek žádná sláva. Také měsíc
leden byl podle loňského roku teplotně nadprůměrný o 2,7°C.

Holomrazy, které nastoupily koncem ledna a skončily v půli února, se negativně pro-
jevily vymrznutím ozimů. Přitom srážkově byl únor lepší než loni a také nadprůměrně
teplý. Ve vysokých teplotách pokračoval i měsíc březen.

Nebýt posledního sněhu, který napadl 8. března a hned roztál, byl by celý měsíc bře-
zen úplně beze srážek.

Nejvyšší mráz letošní zimy -18°C udeřil 3. února 2012.
Jarní počasí v dubnu bylo přímo aprílové. Měsíční průměrná teplota byla o 2°C nižší,

srážkově se blížila loňskému průměru. Květnové počasí oproti loňsku bylo vyšší, avšak
více než poloviční výše srážek loňského května nás nepotěšila. Pohromou pro země-
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dělce a zahrádkáře však byla osudná noc na 18. května, kdy přízemní mrazíky místy do-
sahovaly -5° až -7°C. Ty tak po suchých holomrazech dokončili zkázu brambor, kuku-
řice na polích a peckovin na zahradách.

Poslední dekáda května se svými teplotami blíží normálu. Vláhový deficit května se
snaží napravit první dekáda června v duchu hesla „Medardova kápě - čtyřicet dní
kape…“ Eva Špačková - kronikářka obce

�

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Je tu jaro. Je to období, kdy se začíná probouzet celá příroda po zimě, a je to období,
kdy se hasičům začíná zvyšovat jejich činnost.

Ale aby to nevypadalo, že jsme v zimním období nic nedělali, tak se vám pokusím
nastínit ty nejdůležitější události našeho sboru od výroční schůze, která se konala
3.12. 2011.

Do konce loňského roku, konkrétně 30. 12. 2011, jsme opět uspořádali turnaj ve stol-
ním tenisu. Tentokrát jsme měli k dispozici tři ping-pongové stoly, a tak se soutěžící
mohli vydovádět. Účast byla hojná, přítomní hráči spokojeni a zde jsou výsledky:

mladší žáci starší žáci muži
1. Plucnar Matěj 1. Přibyl Vojtěch 1. Slouka Petr
2. Porupka Tomáš 2. Špaček Martin 2. Kroupa Lukáš
3. Pecinová Tereza 3. Plucnar Martin 3. Doležal Alois
4. Pecina Radek 4. Porupka Jakub 4. Dračka Milan
5. Pazdera Michal 5. Špaček Ja

Pořád nás ale mrzí, že se této soutěže neúčastní žádná z žen.
Další (a to již letošní ) událostí byl tradiční hasičský ples. Bylo to 21. ledna a doufám,

že vše proběhlo ke spokojenosti jak pořadatelů, tak návštěvníků. Těch bylo mnoho, stejně
jako i cen v tombole, hudba hrála skvěle, vystoupily zde malé i větší mažoretky, a tak si
myslím, že se všichni skvěle pobavili. Odpovídá tomu i čas, kdy jsme celou akci ukon-
čili - bylo po půl šesté ráno.
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Ale aby to nevypadalo, že jsme se přes zimní období jen bavili. 28. 1. 2012 si sedm
členů z naší zásahové jednotky zvýšilo kvalifikaci a stali se nositeli dýchací techniky.
Abych vysvětlil, o co se jedná. Do tohoto dne jsme byli nuceni čekat na zásah v hořícím
a zakouřeném prostoru jednotkami, které mají dýchací přístroje, a byli jsme odkázáni jen
na zásah zvenku, zatímco nyní jsme schopni v těchto prostorách zasáhnout sami , a to
co se týká hašení, vyproštění osob a podobně. Tento výcvik je náročný a je jen dobře, že
se ho naši členové zúčastnili. Při absolvování těchto zkoušek je kladen důraz na fyzic-
kou zdatnost (ta se provádí v tělocvičně), ale každý hasič je podroben také zkouškám ze
znalosti daného dýchacího přístroje, vyhledávání osob, orientace v zakouřeném prostoru
(tedy potmě anebo se zakrytými zorníky dýchací masky ve sklepě) a orientace a zdat-
nost při prolézání stísněnými prostorami s různými překážkami (tzv. klecový polygon).
Samozřejmostí všech těchto školení jsou také základy první pomoci. Takže v praxi to
znamená, že naše jednotka je schopna vyprostit osoby ze zakouřených a nebezpečných
prostor a poskytnout jim základní první pomoc, a tím pádem velmi urychlit jejich zá-
chranu.

V únoru proběhla výroční schůze celého našeho okrsku, kde se zhodnotila činnost
uplynulého roku. Činnost byla dobrá a nebyly shledány žádné vážnější nedostatky. Zhod-
noceny byly soutěže, námětová cvičení, všechna školení a další činnosti v oblasti našeho
okrsku. Dále se na této schůzi již stanovil celoroční plán na rok 2012.

V březnu se nám náš sbor podařilo také prezentovat v médiích, a to konkrétně v čes-
kém rozhlasu ČR 3 Olomouc, v pořadu zvaném Hasičská trumpeta. Náš sbor v tomto po-

řadu vyobrazili p. Rohel Miroslav a p. Pecina Milan, a kdo tento pořad poslouchal,
ví, že tento úkol zvládli na výbornou.

Letošní rok jsme se poprvé zapojili do akce „Recyklujte s hasiči“ a provedli jsme ve
spolupráci se společností Elektrowin sběr vysloužilých elektrospotřebičů. Ani jsme ne-
čekali tak dobrý výsledek a podle ohlasů je možné, že tento sběr budeme opakovat. Dů-
ležité je vědět, že tyto spotřebiče nejdou do sběru, ale některé části se používají
k recyklaci a tím se snažíme eliminovat dopady elektroodpadu na životní prostředí.

Co se týká měsíce března, tak jsme se také zúčastnili velitelského dne v obci Hamry.
Zde probíhá proškolení jednotky v pořadové přípravě (kdo nebyl na vojně – jde o nástup
jednotky při slavnostních příležitostech, pochodovou přípravu apod.), z pravidel požár-
ního sportu, vázání uzlů a obsluhy čerpadel. Toto školení probíhá každým rokem a té-
mata jsou pokaždé jiná (loni byla na tomto např. obsluha přenosných požárních
stříkaček), aby si jednotka procvičila svoje všeobecné znalosti.

Poslední, o čem se ve svém článku zmíním, je letošní první soutěž, a to ve vázání uzlů
„ Čelčický uzel“. Na této soutěži jsme byli teprve podruhé a zkoušeli zde svoji šikovnost
mladší a starší žáci, ale také jejich vedoucí. Konkurence zde byla obrovská a většina
družstev tyto soutěže absolvuje již delší dobu. Proto umístění družstva mladších žáků na
šestém a starších na čtvrtém místě je více než dobré. Z jednotlivců si vedl nejlépe Radek
Pecina, který skončil na šestnáctém místě ze čtyřiceti dvou. Vedoucí mladých hasičů
René Běhal obhájil loňské páté místo. Nutno podotknout, že samotná příprava na tuto
soutěž je velmi náročná a zdlouhavá a vyžaduje obrovskou míru trpělivosti, neboť uzlů
je mnoho a naučit mládež všem je opravdu obtížné.

Soutěže se již rozběhly a letošní rok se poprvé dva naši členové zapojili do soutěže
„Železný hasič“, která se konala v Tovačově 7. 4. 2012. René Běhal se v této těžké sou-
těži umístil na 39. a Kamil Lonc na 41. místě. Dlužno říci, že převážná většina soutěží-
cích byla v mladším a tréninkovém věku (tzn., že soutěž již několikrát absolvovali) a naši
borci byli čerstvými nositeli dýchacích přístrojů, ve kterých byla soutěž absolvována,
takže jejich umístění v konkurenci šedesáti borců byla více než dobrá.

1. května se konala tradiční oslava svátku svatého Floriána, kde již podruhé náš pra-
por v rukou bratra Rohela důstojně absolvoval mši v kostele v Němčicích nad Hanou.

5. května se konala okrsková soutěž v Němčicích nad Hanou, zde se naši starší žáci
umístili na 2. místě a mladší žáci stejně jako i muži na místě třetím.
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19. května 2012 se mládež účastnila v Brodku u Konice disciplín hry „Plamen“.
V tento den se muži zúčastnili soutěže ve Vrchoslavicích a zde skončili na krásném dru-
hém místě.

26. 5. následovala soutěž v Pivíně – mládež a veteráni. Mládeži se sice nedařilo, ale
veteráni vybojovali nádherné druhé místo. Následně 1.6.2012 se mužům podařilo vy-
bojovat třetí místo na soutěži v Mořicích. Konkurence zde byla silná, protože se účastnily
i sbory soutěžící v extralize jiného okrsku.

V Dřevnovicích se 3.6. konal Memoriál A. Zelinky, který obsahoval mimo již kla-
sického požárního útoku také střelbu ze vzduchovky a vědomost ze zobrazení požár-
ního náčiní, a zde jsme získali dvě čtvrtá, jedno třetí a po těžkém boji i jedno druhé
místo.

Nezahálela ani naše zásahová jednotka.
3. 4. u zastávky vlaku byl zjištěn požár, tento byl naštěstí zhašen věcnými prostředky

(lopaty apod.)
29. 4. jsme byli povoláni krajským operačním střediskem k odchytu koně pobíhají-

cího v našem katastru. Tento
zásah byl vskutku dobro-
družný, protože v daném
okamžiku nikdo netušil, kte-
rým směrem zvíře obrátí své
kroky, a tak jsme pročesávali
krajinu, až nakonec byla
klisna odchycena v Kojetíně,
protože tam si našla nápad-
níka (přes plot), i když sama
pocházela z obce Drysice.

Týž den odpoledne jsme byli povoláni operačním střediskem k dalšímu zásahu, a to
k hořícímu borovému lesíku v obci Dobrochov. Zde se osvědčila koupě cisterny, protože
v této lokalitě žádná bližší dostupná voda než z cisteren nebyla, a sbory druhého stupně
byly u hořícího lesa v oblasti Vyškovska. Vše dopadlo dobře a o to jde našemu sboru
především.

Je před námi spousta práce, soutěží a jiných akcí (naše soutěž se koná v sobotu na
hody obce Doloplazy 7. 7. 2012) a tak doufejme, že nám nezahrozí žádná nepříjemnost
ve formě požáru, povodně ani jiné události podobného typu.
Krásné letní dny všem za sbor dobrovolných hasičů přeje

Karel Bátěk, jednatel sboru

�

VESELÉ VÍTÁNÍ JARA V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Zima letos dlouho vystrkovala své mrazivé drápky. Sněhu bylo málo, ale pořádné
mrazy hluboko pod nulou. Tak nebylo divu, že jsme se ve školičce všichni moc těšili na

jaro - na teploučko, na
první kytičky, na první
ptáčky zpěváčky, na hry
venku. S prvními sluneč-
nými dny jsme mamin-
kám připravili v mateřské
škole společnou retroo-
slavu MDŽ.

A že se nám vydařila.
U kávy a dobrého domá-
cího zákusku děti ma-
m i n k á m z a z p í v a l y
a přednesly veršované
pohádky. Odměnou ma-
minkám za starostlivost byla kytička
a sladká pusa od dětí.

V neděli 18. března se místní kulturní
sál ve 14 hodin rozezněl veselými pís-
ničkami a smíchem dětí. Dětský karne-
val zahájil průvod barevných masek před
zaplněným sálem. Trochu nervozity
a potom už se všichni bavili. Děti tanco-
valy, soutěžily o sladkou odměnu a všem
se moc líbilo předtančení mladého ta-
nečního páru z taneční školy Hubený
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z Prostějova v latinsko-amerických
tancích. Zajištěné bylo bohaté
občerstvení i tombola. Každý, kdo
si koupil los a vyhrál, byl spoko-
jený. A kdo nevyhrál, dostal cenu
útěchy. Unavené děti spolu s rodiči
prožily hezké odpoledne. Vlastně
jsme už přivítali všichni očekávané
jaro -neděle se nám vydařila.

Kolektiv dětí a zaměstnanců
MŠ Doloplazy děkuje všem, kdo
přispěli do tomboly (nejen z řad ro-
dičů dětí MŠ) a OÚ Doloplazy za
finanční podporu při zajištění této
akce.

Finanční prostředky užijeme na školních výletech a při fotografování na závěr škol-
ního roku.

Vlasta Matoušková - ředitelka MŠ

�

MĚSÍČNÍK „ZELENÍ A DOBA“ UVEŘEJNIL
ČLÁNEK O DOLOPLAZÍCH A POLIČKÁCH

O tom, že společnost Zelený kruh Olomouc vydává měsíčník „Zelení a doba“ již od
roku 1997, jsem se čirou náhodou dozvěděl na Univerzitě Palackého v Olomouci. Zde
jsem se setkal s člověkem, který pravidelně v tomto měsíčníku zveřejňuje články, které
mapují historii měst a obcí Olomouckého kraje.

Pan Ján Kadlec, předseda Vlastivědné společnosti muzejní v Olomouci v tomto roce
psal o obcích Mikroregionu Němčicko. V čísle 9 a 10 měsíčníku psal o drobných pa-
mátkách Doloplaz a Poliček. Zelení a doba je měsíčníkem pro přátele historie, součas-
nosti, ornitologie, ekologie, archeologie, turistiky a hlavně pro ty, kterým není lhostejný
současný neutěšený stav životního postředí v našem kraji a celé České republice.

Zajímavé je, že šéfredaktor měsíčníku pan MUDr. Pavel Andrš je lékařem kožní am-
bulance polikliniky nemocnice v Prostějově.

Úryvek z článku o Poličkách:
„Náves i ulice vesničky jsou dnes pěkně upravené. Místním se tu dobře žije a tak by-

chom se mohli rozloučit slovy Jaroslava Menšíka, ředitele školy v Doloplazích, kam cho-
dili kluci a holky z Poliček. V roce 1934 o nich napsal:

V druhé třídě plno dětí
jako smetí,
z Doloplaz a Poliček,
učenliví i leniví,

radosti svých matiček.
Pozor dává, tiše sedí
a přes brejle moudře hledí
vůdce kluků z Poliček,
syn Valáškův Pepíček.“

Pozn. autora: čtenářům Zpravodaje sděluji,
že tento článek není reklamou citovaného mě-
síčníku (i když to tak může vypadat). Chtěl jsem
jen spoluobčany Doloplaz a Poliček informovat
o tom, že se o naší obci ví a píše i v méně zná-
mých časopisech. A to je jistě dobré a chvály-
hodné.

Miroslav Rohel

Kontakt: www.zelenykruholomouc.cz

�

3. ROČNÍK NOVOROČNÍHO POCHODU

Plánovaný novoroční výšlap v neděli 1.ledna 2012, v pořadí již třetí, byl oproti těm
předchozím výjimečný. Starostové sousedních obcí Doloplazy a Želeč, i když nepatří do
stejného regionu, se domluvili na společné akci, jejímž vyvrcholením bylo setkání ob-
čanů u želečského rybníka. A že to byl nápad více než dobrý, svědčí účast více jak pa-
desáti přítomných vyznavačů zdravého pohybu.

Z Doloplaz od kapličky ten den v 10:00 hod. vyrazilo na povel starosty obce 25 „po-
chodníků“ různých věkových kategorií. Čerstvě napadaný, sice mokrý sníh dokresloval
kulisu svátečního dne. Z Doloplaz se šlapalo směr Želeč po silnici, želečtí dorazili na
místo srazu po zpevněné polní cestě. A protože to měli na místo setkání podstatně blíž,
připravili ohniště pro opékání špekáčků a klobás. Když dorazila skupina z Doloplaz,
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oheň již plápolal. Po počátečním ostychu se obě skupiny promísily a našly společná té-
mata k družným rozhovo-
rům a také přípitkům
spojených s blahopřáním do
Nového roku. Za chvíli se
zdálo, jako by se všichni již
dlouho znali. Takovou
srdečnou atmosféru snad
nikdo nečekal. V okolí že-
lečského rybníka se rozlé-
h a l o v e s e l í , s m í c h
a štěbetání těch nejmenších.
Po nezbytném společném
fotografování jsme se loučili
jako staří známí. Zamávali jsme si na rozloučenou a vzájemně si slíbili, že za rok se zde
opět sejdeme. Snad tento slib byl prvním krokem k budoucí tradici…

Poděkování patří všem, kteří na tuto akci přišli a podíleli se na skvělém a úžasném
zahájení Nového roku v přírodě. Za dobrý nápad a organizaci musíme poděkovat sta-
rostce obce Želeč paní Bronislavě Augustinové a starostovi Doloplaz panu Sypkovi.

A nakonec výzva pro ty, kteří s námi na Nový rok ještě nevyrazili. Přijďte příště,
stojí to vždy za to, novoroční opékání má nezapomenutelnou atmosféru.

Miroslav Rohel

�

BŘEZEN V OBECNÍ KNIHOVNĚ

V obecní knihovně je ke čtení celkem 2 205 titulů knihovního fondu. V loňském roce
bylo zakoupeno 24 nových titulů. Pro uživatele knihovny docházejí dvě periodika - Tina
a Žena a život. Kromě stálého knihovního fondu je možné si zapůjčit nové knihy z vý-
měnného regionálního fondu z Prostějova, který obsahuje okolo 500 nových knih, jež

jsou obměňovány každého půl roku. Také původní knižní fond je průběžně obměňován.
Pro zkvalitnění služeb uživatelů knihovny je od letošního roku plně digitalizováno půj-
čování knihovního fondu stejně jako ve velkých knihovnách, pouze s tím rozdílem, že
za půjčování a registraci čtenářů se u nás neplatí žádné poplatky.

V průběhu měsíce března byla možnost pro naše občany seznámit se se starými i no-
vými kronikami obce, s prací kronikářů i s bohatou historií naší obce v regionu. I přes
velkou prezentaci celé akce, která se nekonala řadu let v obci, nakonec přišlo na besedu
7 občanů, z nichž nejmladší byl Tonda Pavlík junior z Poliček. O týden později byla be-
seda zaměřena na naši mládež, nikdo však nedorazil.

Zdá se, že spolu s vymíráním rodáků vymřel i zájem občanů o dění v naší obci. Nebo
tomu tak není?

Přes to všechno nás však na Velký pátek navštívil houf dětí, aby se prohlédly kroniky
s datem jejich
n a r o z e n í .
Vůbec nej-
vzácnější ná-
vštěva, která
také potěšila
kronikáře, byla
návštěva vnuka
Jiřího Ma-
touška z Prahy,

děti MŠ Doloplazy konec 70. let 20. stol. s paní ředitelkou M. Spisarovou

70. léta minulého století - foto Jan Kubík
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který hledal v kronikách svého dědu. Nakonec našel fotografie i podpisy svého pradě-
dečka i prababičky.

I to se dá najít v doloplazských kronikách…
Eva Špačková – kronikářka obce

VELIKONOCE NA ZÁMKU

Letošním velikonočním svátkům předcházely dvě akce konané v prostorách dolo-
plazského zámku - velikonoční dílna a velikonoční výstava. Obě akce proběhly ve
čtvrtek a v pátek 5. a 6. dubna 2012.

V dílně v „klubovně“ obecního úřadu vyráběly děti v dopoledních hodinách (měly
totiž malé velikonoční prázdniny) velikonoční věnce z vrbového proutí (pod vedením
p. J. Štěpánkové a p. L. Zbořilové), malovaly velikonoční vajíčka, vyzkoušely pletení ko-
šíků ze stočených papírových proužků (pod vedením p. Holubové) a také vyráběly (za
pomoci „kluků“ z Domova u rybníka ze sousedních Víceměřic) pomlázku nebo věnec.
Myslíme si, že návštěva „kluků“ z Víceměřic i paní Holubové z Němčic n.H. byla nejen
pro děti, ale i pro nás organizátory velkým přínosem a doufáme, že se nám velikonoční
dílnu podaří zopakovat i v příštím roce (možná i s něčím navíc). Do dílny jsme pozvali
i děti z naší mateřské školy - v jejich přítomnosti už se pomlázky ani věnečky nevyrá-
běly, ale děti si se zájmem prohlédly výstavu a od školáků si každé dítě odneslo domů
malý dáreček.

Prodejní velikonoční výstava konaná také v prostorách zámku představila výrobky
mnohých - vystavoval zde domov Na zámku Nezamyslice a domov U rybníka Vícemě-
řice, děti ze základní školy Nezamyslice – z prvního i druhého stupně i ze školní družiny
a také (po loňské vánoční výstavě v Doloplazech známá) paní Holubová z Němčic nad

70. léta minulého století - foto Jan Kubík

70. léta minulého století - foto Jan Kubík
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Hanou. Děti ze základní školy prezentovaly a prodávaly své výrobky samy a mají všichni
náš obdiv. Školákům pomáhala i jedna malá slečna ze školky Nelinka Štěpánková. Také
paní Holubová z Němčic nad Hanou byla po oba dny konání výstavy přítomna a jak
jsme již prozradili, nejen samotnou výrobu pletení z papíru předváděla, ale i přítomné
děti trpělivě učila zajímavé technice pletení a ochotně jim pomáhala vyrobit si své vlastní
košíky. Myslíme, že i velikonoční výstavu má smysl v příštím roce zopakovat. Proto
prosíme ty z vás, kteří víte o někom, kdo by svými výrobky mohl příští výstavu oboha-
tit a udělat ji ještě zajímavější, dejte nám o něm vědět. A samozřejmě je to i výzva pro
naše šikovné spoluobčany – rádi Vaše výrobky vystavíme i nabídneme k prodeji, např.
perníčky, vajíčka, květinové dekorace, výšivky a jiné...

Chtěli bychom poděkovat Vám všem, kteří jste se přišli na naši výstavu podívat
a k velkému potěšení vystavujících si i některé výrobky zakoupili. Máme povinnost po-
děkovat také od učitelů ZŠ Nezamyslice za to, že u nás v Doloplazech mohli výrobky
dětí prezentovat a také za to, že se podařilo mnohé výrobky prodat. Jak jsme se dozvě-
děli, takto získané finance budou využity na prvním stupni při školním výletě, na dru-
hém stupni pomohou dětem zajistit materiální vybavení v hodinách výtvarné výchovy.
Ještě jednou děkujeme za podporu. Organizátoři velikonočních akcí

STEZKA VŠESTRANNOSTI

V pátek 27. dubna uspořádali naši hasiči ve spolupráci s obecním úřadem Stezku
všestrannosti pro děti. Akce se konala u příležitosti osvobození obce Doloplazy. Jestli nás
koncem dubna roku 1945 osvobodili Rusi nebo Rumuni, v tom se místní pamětníci ne-

shodnou, ale jisté je, že osvobozeni jsme
byli. Památku padlým uctili zástupci obce
a hasičů položením květin ke všem třem po-
mníkům v naší obci v pondělí 30. dubna
v odpoledních hodinách.

Ale zpět ke Stezce všestrannosti. Po ně-
kolikahodinové přípravě trasy mohl
v 16 hodin vyrazit na trať první maskovaný
závodník, konkrétně Tonda Pavlík - prů-
zkumník. Sešroubování a rozmotání hasič-
ských hadic, výstup po svislém dřevěném
žebříku do koruny stromů, střelba ze vzdu-
chovky na pevný cíl, koulení ocelovými
koulemi na cíl, malá jízda zručnosti na ko-
loběžce, přechod po vodorovném laně, ha-
sičský útok, hod šipkami do terče, hod
míčem na cíl a převoz vody „po zaminované
poušti“ - všechny tyto disciplíny musely
děti absolvovat, aby si v cíli mohly vyzved-
nout sladkou odměnu. Musím uznat, že
máme v obci opravdu šikovné děti - malé
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i velké, které zvládly všechny nástrahy naší
stezky s přehledem (a kolik jim ještě zůstalo
sil po skončení soutěží…).

Protože všem hezky vyhládlo, rozdělali
mladí hasiči oheň a my všichni jsme si
mohli opéct špekáček. Někdo opékal špe-
káčky, někdo rohlíky, někdo špekáčky
v ohni lovil - jak kdo chtěl...

Soudě podle nálady dětí se celá akce vy-
dařila. Takže díky moc všem, kteří toto pří-
jemné odpoledne pomáhali zorganizovat -
byli to hasiči SDH Doloplazy a také hasička Ž. Gabrišáková (vedoucí organizátor
R.Běhal), L. Pazderová, M. Černá, T. Heža a Z. Divišová.

Snad se příští rok koncem dubna v zámeckém parku opět sejdeme a znovu společně
zorganizujeme podobnou akci pro všechny aktivní děti. Ještě jednou díky.

Hana Žurowská

�

BESÍDKA NEJEN PRO MAMINKY

Pátek 17. května odpoledne se v kulturním sále Doloplazy sešlo na 50 dětí, nejen
doloplazských, které svým maminkám a babičkám připravily k svátku krásný program.
Nejprve přivítal všechny přítomné pan starosta se svou manželkou, která celé kulturní
odpoledne uváděla. V programu se představily nezamyslické mažoretky - maličké i větší
(pod vedením Nikoly Běhalové), děti z naší mateřské školy (pod vedením p. ředitelky
Matouškové a p. učitelky Zelinkové), děti z nezamyslické základní školy (připravily
K. Dostálíková a D. Halašová), taneční soubor Hip-hop (DDM Orion Němčice n. H. ve-
doucí slečna Petra), na housle zahrála Kristýna Popirecinii a sólovou píseň zazpívala
Natálie Halašová.

Na závěr dostaly všechny maminky a babičky kytičku a p. Sypková pozvala jmé-
nem obce Doloplazy všechny přítomné k posezení a malému občerstvení přímo v sále.
Kdo přišel, jistě nelitoval.
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Jako jedna z maminek bych ráda poděkovala těm, kteří nám toto krásné odpoledne
připravili (hlavními organizátory byly paní Lucka Pazderová a paní Dana Sypková)
a také všem, kteří, většinou ve svém volném čase, secvičují s dětmi jednotlivá vystou-
pení. A také děkujeme všem dětem, které nejen nám maminkám ve svých vystoupeních
předávají spoustu dětské radosti a úsměvů.

Hana Žurowská

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Přivítali jsme mezi občánky Doloplaz: David Kroupa
Vladimír Fišer

Životní jubileum oslavila:

paní Božena Táborská

Opustil nás:

pan Ladislav Šilhavý

VÍTE, ŽE…
. . .V POLIČKÁCH U KAPLIČKY SE HRÁLA TICHÁ NOC?

V loňském roce na Štědrý den před setměním jste mohli v Poličkách zaslechnout vá-
noční melodii Tichá noc. Před kapličkou ji tam hrálo jedno originální rodinné kvarteto
a byl to milý vánoční dárek jejich babičce a prababičce paní Antlové z Poliček. A my ně-
kteří měli štěstí, že jsme tu krásnou vánoční atmosféru mohli prožít společně s nimi…

. . . VÝTĚŽEK Z LETOŠNÍ
TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY BYL
V OBCI DOLOPLAZY 9.158,-
Kč?

Charita České republiky děkuje
všem dárcům za jejich finanční pří-
spěvky a všem skupinkám koled-
níků, kteří zajistili zdárný průběh
sbírky v naší obci.

. . . BOBŘI STÁLE PRACUJÍ?
Bobři neustále pracují, nyní už

za „všivárnou“ postavili hráz
a tím přehradili Brodečský potok.
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Asi se zde i množí, protože dříve měli jen
vyhloubené nory v březích rybníků, ale
nyní již na Brodečce postavili téměř metr
vysokou hráz. A dále pracují… A nejčer-
stvější informace je, že tam už mají i mladé
bobříky…

. . . DO NÁDOB PRO BIOODPAD
NEPATŘÍ IGELITOVÉ SÁČKY?

V nádobách na bioodpad se stále ještě
objevují igelitové sáčky, tašky a jiný nevhodný odpad. Bioodpad, to je biologicky roz-
ložitelný odpad, jedná se zejména o odpady z domácností - zbytky jídel rostlinného pů-
vodu, zbytky ovoce a zeleniny, zbytky pečiva a obilnin, květiny, kávový odpad včetně
filtrů a ubrousků, čajové sáčky a odpad ze zahrad - tráva, plevel, košťály a celé rostliny,
listí, seno, sláma, větvičky do průměru 5mm (nalámané). Připomínáme proto ještě jed-
nou - bioodpad můžete vhazovat pouze v sáčkách papírových.

. . . V TELEVIZNÍM POŘADU ČT BYLA ZMÍNKA O POLIČKÁCH?
Bylo to v reportáži Údolí smrti, kde vypráví paní Paraska Souchová mimo jiné

o tom, že se po II. světové válce na několik let přistěhovala k rodině Švarcových do Po-
liček, která jí umožnila zase chodit na základní školu „měšťanku“(v Dobromilicích).
Citujeme: “Paraska Souchová pochází ze Slovenska, konkrétně z Nižné Písané. Dětství
má spojené s hrůznými zážitky, které s sebou přinesla II. svět. válka. Aby mohla po mě-
sících strávených uprostřed zaminovaného území a stovkách odklizených mrtvol znovu
chodit do školy, ujala se jí rodina z Poliček na Prostějovsku (poslední potomek této ro-
diny, který dosud zůstal v Poličkách, je Josef Ambrus).“

Celou reportáž můžete zhlédnout na webových stránkách České televize:
http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/1131721572-babylon/412236100152017/

. . . NAŠE OBEC PODALA ŽÁDOSTI O DO-
TACE NA OPRAVU VSTUPŮ ZÁMKU
A VYBUDOVÁNÍ CHODNÍKU (PĚŠINY)
V ZÁMECKÉM PARKU?

Žádosti o dotace byly podány u MAS Na
cestě k prosperitě. Žádali jsme o 190.800,- Kč na
chodník v délce 140 metrů v zámeckém parku
a 316.700,- Kč na rekonstrukci dvou vstupů (OÚ
a lékárna) budovy zámku. Dotace jsou ve výši
90% způsobilých výdajů (zbylých 10% a nezpů-
sobilé výdaje hradí obec). V příštích měsících se
rozhodne, zda nám dotace budou přiděleny.

. . . U ANTLŮ SE LETOS NARODILO PĚT KŮZLÁTEK?
Není to vůbec častý jev, že se jedné koze narodí tolik kůzlat. U Antlů na dvoře bylo

jistě veselo a jak jsme se dozvěděli od au-
torky fota M. Rundtové, bylo téměř ne-
možné vyfotit všech pět kůzlat
pohromadě. Děkujeme za příspěvek a vy-
zýváme tímto i Vás ostatní: Máte-li ve
svém okolí nějakou zajímavost, se kterou
se chcete a můžete podělit i s námi ostat-
ními, přineste foto či článek na obecní
úřad a my to otiskneme v dalších vydá-
ních Zpravodaje Doloplaz.

. . . HONZA ŠPAČEK, ŽÁK 9. TŘÍDY ZŠ NEZAMYSLICE, KTERÝ BYDLÍ
v naší obci (v Poličkách), reprezentoval Olomoucký kraj v soutěži FINANČNÍ GRA-
MOTNOST? Více v článku paní učitelky J. Krupičkové (viz. níže).

Starosta a zastupitelstvo obce blahopřeje Honzovi Špačkovi za krásné umís-
tění v celostátní soutěži!

DEVÁŤÁCI Z NEZAMYSLIC V CELOSTÁTNÍM
FINÁLE SOUTĚŽE „FINANČNÍ GRAMOTNOST“
Druhým rokem na naší škole vyučujeme volitelný předmět „Finanční a ekonomická

gramotnost“, neboť oblast finančního vzdělávání mladé generace považujeme za velmi
důležitou.Dnešní doba totiž vyvolává naléhavou potřebu alespoň základní orientace ve
světě financí.

Také proto jsme se již podruhé zapojili do celostátní soutěže Finanční gramotnost,
která je organizována pro základní a střední školy v teoretických i praktických znalos-
tech v oblasti finanční gramotnosti.

V kategorii základních škol se této soutěže zúčastnilo 20723 žáků z 369 základních
škol.

Soutěžní družstvo našich deváťáků se vítězstvím ve školním, okresním a ná-
sledně i krajském kole probojovalo do celostátního finále.

To se konalo 14. května 2012 v Praze v prostorách Kongresového centra České ná-
rodní banky za účasti médií, žáků, pedagogů a dalších významných hostů.

Střetla se zde vítězná družstva jednotlivých krajů v boji o titul „Mistr republiky ve
finanční gramotnosti“.

Soutěžní maraton zahájil guvernér ČNB Ing. Miroslav Singer, Ph.D. a vrchní ředitel
MŠMT ČR Ing. Petr Špirhanzl. Ve finálovém kole soutěžilo 14 tříčlenných družstev.

Náš tým ve složení Jan Špaček (z Doloplaz - Poliček), Patrik Palla a Jaroslav
Limberk reprezentoval nejen naši Masarykovu základní školu a mateřskou školu
v Nezamyslicích, ale také naše okresní město Prostějov a Olomoucký kraj.

Žáci se důkladně připravovali jak ve škole, tak i ve svém volném čase. V samotné
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soutěži však nešlo
jen o správnost odpo-
vědí, ale také o čas,
v jakém soutěžící
zvládli odpovědět.

V semifinále
skončil náš tým na
3. mís tě a pouze
o jeden bod mu
unikla účast v užším
finále, kde bojovala
čtyři nejlepší druž-
stva.

V celkovém hod-
nocení tedy naši
žáci obsadili skvělé
5. místo.

Oblast finanč-
ního vzdělávání je pro mladou generaci velmi důležitá, snad jim nabyté znalosti pomo-
hou lépe se orientovat ve složitém světě peněz. Mgr. Jarmila Krupičková, učitelka

Masarykova ZŠ a MŠ Nezamyslice

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ KVĚTEN 2012

Celostátní kolo soutěže FG v Praze - uprostřed Honza Špaček
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Společenský ples 24. 2. 2012 Dětská diskotéka 25. 2. 2012
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